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ОФИЦИАЛНО ИЗДАНИЕ НА ВАРНЕНСКАТА ОКРЛчЖНА ПОСТОЯННА. КОМИСИЯ 

Год. абонаментъ: за общини ^00 лева 
за учил. н-во 100 „ 

ИЗЛИЗА СЕДМИЧНО 
Т в п е г Ь п н м - Мо Мд 9 8 и ЪСО 

Т а к с и : за обявления на дума или кв. 
см. 1 лв. за баланси на кооперац. 150 лв. 

Д-ръ инж. Б. Великовъ 

Още отъ най-стари времена из
куството да се приготовлява вино 
отъ плода на лозата е било познато 
на нашите прадеди. Вината тогава 
съ се приготовлявали по съвършен-
но простъ начинъ. Сравнимъ ли 
днесъ начините, по които българ
ския лсзарь приготовлява виното си 
съ тия на стариатъ, то за големо 
съжаление ще сме принудени да 
признаемъ, че само малка, много 
малка стъпка е направено напредъ. 
Мнозина ревниво пазятъ методите, 
.усвоени отъ старите. Наистина и 
тогава съ се получавали'добри и 
трайни вина, но не требва да се 
забравя, че заедно съ времето се 
менятъ и вкусовете. Това, което 
тогава се считало за много хубаво, 
днесъ не се приема за такова. Все
ки лозаръ, който желае да види 
възнаграденъ своя трудъ, требва 
да гледа да се нагоди къмъ вкуса 
на днешните купувачи. 

Това, обаче, не така лесно се 
удава. Каквито и грижи да полага 
по опазването, прибирането и на
станяването на гроздето, често пъти 
по-редъ причини (болести, недо-
зреване, кишава година, необикно-
венни климатически промени и пр), 
не е добъръ изходенъ материялъ 
при приготовляването на хубаво ви
но. Значи ли тая злополука непо
правимо нещастие? Не, разбира се. 

Отъ редица изследвания се е 
дошло до заключението, че за да 
се получи добро и трайно вино, 
требва да се излезе отъ грозде, 
което ще даде мъсть, съдър
жаща не по-малко отъ 17% 
захарь и 8 % 0 киселина, изразена 
въ винена киселина. И изследва ли 
лозаря мъстьта отъ гроздето и види 
ли значителни отклонения отъ тия 
цифри, то той непременно требва 
да се залови по изкуственъ вече 
начинъ да я приравни къмъ горе
посочената. Това е една поправка, 
която закона не само позволява, но 
и поощрява 

Но защо мъстьта требва да съ
държа тия минимални количества 
захарь и киселина? 

Захарь требва да съдържа мъсть
та въ достатъчно количество, за
щото тя, подъ влиянието на фер-
ментит*, се разлага на въгледзуо-
кисъ и спиртъ; а последния е тоя, 
който именно придава трайность и 
типичния вкусъ на виното; той го 
предпазва освенъ това отъ болесть-

та „цветясване" и спомага за из-
бистрянето му. 

Едно добро вино требва да съ
държа около 1 0 % спиртъ, който 
отговаря на една захарность въ мъ-
стата отъ 1. % . Недостига ли тя до 
тоя % , то ние можемъ да я до-
пълнемъ по единъ отъ следните 
начини: 1 о като сгъстимъ чрезъ 
варене мъстьта; 2-о като я замръ-
зимъ — извадимъ отъ нея водата 
въ видъ на ледъ; 3-о като приба-
вимъ направо чистъ спиртъ, и най-
после 4-о като прибавимъ захарь. 
Като най препоръчителна при на
шите условия се явява последната 
—7 наречена по името;на изобрета
теля си френския химнкъ Шапталъ 
— шаптализация. За да подигнемъ 
% на спирта въ бждащето вино 
съ 1 % то ще требва на всеки 
хектолитръ мъсть да прибавимъ 
около 1,700 гр. обикновенна за
харь. Разтваря се приготвеното ко
личество захарь въ малко мъсть 
чрезъ загреване и още топлинка 
се налива въ кацата, сЛедъ което 
масата се разбърква добре. Най-
подходящо време за прибавянето 
на захарьта е времето, въ което 
мъстьта най-буйно ферментира (ки
пи). Съ прибавяне на захарь, обаче 
не бива да се прекалява. Съ нея 
не требва да увеличаваме съ по
вече отъ 2 % алкохола въ бъда-
щето вино. Не спазимъ ли това, то 
виното ще загуби вкуса и букета 
на истинско, нормално вино. Под
силването съ захарь има още и това 
преимущество предъ другите ме
тоди, че освенъ спиртъ, при раз
лагането се образуватъ и други 
съединения, които увеличаватъ ек
стракта на виното. Ако за подправ
ка на мъстьта прибегнемъ къмъ 
третата метода — прибавимъ на
право спиртъ, то освенъ че виното 
ще има единъ особенъ сухъ вкусъ, 
но ще ни струва и по-скъпо. 

Тукъ, по насъ, вината ие стра-
датъ толкова отъ недоимъкъ на 
спиртъ, отколкото отъ такъвъ на 
киселина, а тя е отъ още по големо 
значение за правилния вървежъ на 
ферментацията и съхранението на 
виното отъ колкото спирта. Кисе
лината освенъ че подобно на спирта 
способствува за избистрянето на 
виното, но и спомага за издържли-
востьта му особенно презъ летните 
горещини; тя предава също трай
ность и на цвета у червените вина. 
Недостига на киселина въ нашите 

вина е една отъ най-главните при
чини за честото имъ разваляне; 
особенно лесно те се иападатъ отъ 
болестьта „превръщане". Значи за 
киселината на мъстьта, особено при 
нашите вина требва да се зорко 
следи. 

Но колко требва да бъде мини
малната киселина на мъстьта? Прие
ма се изобщо, че тя не требва да 
бъде по малко отъ 8% 0 изразена 
въ винена киселина. И вслучай, че 
тя е по-малка отъ тоя мииимумъ, 
то налага се мъстьта да се подкн-
сели съ винена киселина. Но да се 
определи точно какво количество 
киселина е необходимо да се при
бави на дадена мжсть е твърде 
трудно. Средно взето, да се по-
дигне киселинностьта на мъстьта 
съ 1 гр. на литъръ, требва да се 

\прибави по 150 гр. винена кисе
лина на хектолитъръ. 

Разтваря се винената киселина 
въ гореща вода или мъсть и се 
прибавя на неколко пъти преди 
ферментацията; поставимъ ли раз
твора наведнъжъ, то голема часть 
отъ киселината ще изпадне като 
виненъ камъкъ и не ще може да 
изиграе ролята си. Необходимо е 
да се знае при това, че киселината 
требва да се разтвори въ дървенъ 
или стъкленъ еждъ, но въ никой 
сеучай въ металически, особенно 
железенъ, тъй като часть отъ же-
лезото ще се разтвори и виното 
ще заболее въ последствие отъ 
„синьо пресичане". 

При некои неблагоприятни г~.днни 
пъкъ, когато гроздето не е могло 
да узрее, или по причина на бо
лести е требвало да се обере по-
рано, случва се щото мъстьта да 
страда отъ излишекъ на киселини. 
При такъвъ случай, ако мъстьта 
има по-вече отъ 10 гр. на литръ 
винена киселина, то тя ще требва 
да се откисли- За да се постигне 

това действа се съ мраморенъ прахъ, 
погаша и др. Зз да намалнмъ киселин
ностьта на мъстьта съ 1 гр. на литръ, 
то ще требва да прибавимъ 70 гр. 
мраморенъ прахъ на 100 литра 
мжсть. Друга една съставна часть, 
която играе голема ролъ при бе
лите вина, и на която за жалость 
нашия зинаръ обръща малко вни
мание е танина. Той пресича албу
мините въ виното и съ. това спо
собствува за неговото избистряне; 
освенъ това увеличава киселинность-
та на виното и го предпазва отъ 
болестьта „провлачане". При чер
вените вина ие е нужно да приба
вимъ танинъ, тъй като фермента
цията става въ присжтствнето на 
цепките и шлюпките, к&810 съдър-
жатъ таиииъ. Но белите вина, по
неже стоятъ късо време въ кон-

( тактъсъ твърдитъ части, _сж_ много 
бедни на танинъ. Ето защо при при
готовление на бели вина требва 
обезателно да се прибави 5—10' 
гр. танинъ на 100 литра мъсть. 
Въ практиката обнкновенно танина 
се прибавя преди ферментацията, 
но разбира се може да се прибави 
и къмъ края на същата. Когато 
гроздето е плесенясало, тогава въ 
него липсва танинъ и затова дозата 
требва да се увеличи до 30—40 
гр. на хектолитъръ. 

Отъ всичко гореизложено става 
ясно, че въ ръцете на всеки ви-
нгръ е да си помогне при неспо
лучлива реколта (болно, недозрело, 
въобще недоброкачествено грозде). 
Малко ЕОЛЯ да скъса съ старите 
си навици и методи, малко по-вече 
работа, осторожность и средства, и 
той ще има добро и трайно вино, 
което ще може да дочака износенъ 
и благоприятенъ пазаръ; ще може 
да задоволи клиента, а заедно съ 
това и своите надежди за добра 
печалба. 

©I 

Държавната подвижна зеиледвл-
ска катедра е издала единъ хвър-
чащъ листъ за беридби и съхра
нение на царевицата, отъ който из
вличаме следното: 

Имайки предъ видъ големото 
икономично и стопанско значение 
на царевичната култура у насъ, ло
шите последствия отъ берибата на 
неузрелата царевица и лошия на
чинъ на пазенето м, за да се. из
бегне всичко това, ще требва на
шия земледелецъ да знае следното: 

I. Да не бърза съ беридбата на 

пълъ етопаноки 
ниаииишжшшиишшшштиавшшшшиш 

царевицата, която да се обере само 
когато е напълно узрела и 

II. Да се обърне внимание вър
ху съхраняването й, като: 

1) Да се изслушана добре и то
гава оронва. 

2) Оронените зърна да се раз-
тилатъ нд тънъкъ пласть който по
степенно да се увеличава, като съ
щевременно често се лопатира. 

3) Неоронените кочани, следъ 
като се изсушатъ добре, найдобре 
е да се поставятъ въ кошове, но 
ако н-вма такива — на сухо прове-
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трнво место и оронването да се 
извърши следъ изсъхването на ца
ревицата добре. 

Чрезъ така навреме прибирьна 
добре у з р е л а, изсушена и 
съхранена царевица ще може да се 
постигне очакваниятъ отъ нея ре-
зултатъ и тя ще получи добра па
зарна цена. 

Тия наставления еж дадени по 
поводъ подвиването цената на на

шата царевица на пазаря вследствие 
грешки отъ самия селянинъ, които 
лесно би отстранилъ, а тия греш
ки еж: бере се царевицата недо-
зрело и зърното се ебабява, недо
бре изсушени кочани се оронватъ, 
оставятъ се на дебелъ пласть или 
въ човали, зърното не може да за
съхне и всичко плесенясва и не е 
годно вече за нищо. 

ХРОНИКА 
• шнпишшнши! 

Катедрата е издала нареждане, 
съ което задължава всички общин. 
кметове въ окръга, въ района на 
които има запазени части отъ ме
рата за засяване съ люцерна да 
взематъ най-строги мерки, щото 
тия места да бждатъ разработени 
презъ есеньта, за да могатъ да бж
датъ засети презъ пролетьта съ 
люцерна. Ония отъ общин. кметове, 
които допуснатъ щото, тия места 
да се засеятъ съ други култури, 
ще се иска най-строгото имъ нака
зание отъ М-ра на земледелието, 
а тия, на които имъ еж дадени пар
целите—ще имъ бждатъ отнети и 
дадени на други. 

Земледплската катедра си е 
поставила за цель да повдигне бу-
бохраненето въ окръга. За тази 
цель тя възнамерява тая есень и 
идната пролеть да основе около 
800 декара низкостеблени черни
чеви градини, въ ливадна форма и 
около 400 високостъблени черни
чеви градини въ окржга. Матерна-
лътъ (черници) за тия градини ще 
се отпусне отъ катедрата срещу 
минимална цена. Ето защо желае
щите да си насадятъ черничеви 
градини требва да заявятъ въ Ка
тедрата — Варна, или въ Агроном
ството въ Провадия, писменно или 
устно, за да бждатъ згписани и 
имъ се запазятъ необходимото чи
сло дръвчета. 

Снабдяване населението сз се
мена. Благодарение създадената 
добра организация отъ Районния 
Съюзъ на Кооперациите, снабдява
нето съ семена на населението въ 
окржга върви усилено. До сега само 
въ Варненска околия еж раздадени 
чрезъ Районния Съюзъ семена на 

нуждаещи се повече отъ 40 вагона 
пшеница—повече отъ 600,000 кгр. 
Приблизително такова оше количе 
ство остава да се раздаде и нуж
дата ще бжде напълно задоволена. 

Окр&жния читалищенб ко
митети въ заседанието си отъ 9 
того е взелъ следните решения: 

1) Да се свика окржжна чита
лищна конференция въ Варна на-
27 т. м , за изработване програма 
и даване директиви върху просвет
ната дейность на читалищата презъ 
зимния сезонъ. 

2) Организиране на кино-пред-
ставления при селските читалища. 
За цельта еж се възприели 2 на
чина: 1) да се използува органи
зираното вече въ града кино за об
хождане селата и 2) да се набави 
съ средства на съюза и читалищата 
едно или споредъ нуждата — по
вече кина. 

3) По въпроса за намиране лек
тори за организиране народния уни-
верситетъ по типа на датските, за 
устройване сказки въ селата, се е 
взело решение да се поканятъ ше
фовете на учрежденията и лично— 
познати лица, да се ангажиратъ съ 
некои сказки въ селата. Отъ чи
слото на заявилите за това лектори 
въ секретарията на съюза ще се 
нареди въ скоро време и самета 
програма. 

Тая инициатива на онр. читали 
щенъ комитетъ е повече отъ по
хвална и твърде навременна и ние 
мислимъ, че не ще се намери лице, 
къмъ което да се отнесе комитета, 
а да откаже на една такава бла
городна инициатива. 

З е м в д Ю Т нждропи и философия 
Селото е първоизточника на ЧОВ-БШКИТБ блага. 
Отъ горнгЬ въ плпниннтъ зависи земледЪл. въ равнините. 
Кждето горигЬ еж станали жертва на жесто-
кость и неразбраншина, тамъ отъ всички стра

ни се струпва мизерията върху човЪка. 
Да обичашъ и пазишъ горитЪ-значи-да оби-

чашъ и пазишъ отечеството си. 
Спасението на горитъ- е въ залесяването. 

Варненски Окржженъ Ветеринаренъ ЛЪкарь 

ОКРЖЖНО № 2664 гр. Варна, 5 октомври 1929 г. 

До г. г. длъжностните ветеринарни лекари и фелдшери отъ 
Варненски окржгъ. 

Отъ достовЪреиъ източникъ имамъ положителния све
дения. че въ селата на Силистренски и Калиакренски окрж-
зи, южна Добруджа по настоящемъ се е появила болестьта 
„Шапъ" по говедата съ злокачественна форма и смъртни 
случаи, пренесена отъ Трансилвания и Банатско, която бързо 
се разпространява, като е обхванала голЪмо число села на 
тоя край. • . ' „ 

Поради близостьта на заразените места до съседните 
гранични села на окржга и поради ядовитата форма, при 
която върпуха болестьта отъ една страна и настжпилия се
зонъ, следъ прибирането на царевицата и други култури, за 
обща междуселска (саламлъкъ) паша, се предполага съ го-
л-вма в-вроятность, че тая болесть ще се предаде и въ се
лата на Варненски окржгъ тъкмо сега, когато предстои уси
лена полска работа (орань, сеидба. превозъ на земледЪлски 
култури и пр.) 

За да се ограничи болестьта оше въ началото на поя
вяването й следва тя на време да се открива и взематъ 
бързи и енергични мерки за ограничаването й, като усилятъ 
бдителностьта за предвижването на добитъка, а най-вече на 
тоя на непосредственно съседните съ границата села — дву
властни имоти. Тоя последния при преминаването презъ 
границата, да се допуща следъ щателенъ прегледъ отъ 
длъжностните, лица. въ района на които се включватъ гра-" 
нични села; да влезатъ въ споразумение съ началниците на 
граничните участъци и да ги помолятъ да дадатъ нарежда
ния до граничната стража, — да следятъ и ТБ най-строго за 
преминаващия добитъкъ презъ границата, а заловените без 
стопански и не прегледани такива да се поставятъ подъ 
строга възбрана и карантина въ заловената местность. 

Въ ония села, кждето болестьта се появи, длъжностните 
лица своевременно да организиратъ редовно и правилното 
лекуване на болните и афтинизиране (присаждане) на здра
вите. които еж изложени на заболяване въ заразените места. 

Дезинфекционните и лечебни средства да се набавятъ 
за сметка на стопаните, общините и окржга, както това е 
било до сега. 

Окржженъ ветер лекарь: Д-ръ Тюлевъ 
Секр.-счетоводитель: Г. Друмевъ 

П Р О Т О К О Л И 
на Варненски окр. съветъ, 1-ва редовна сесия отъ XIV 

избирателенъ периодъ. 
ПРОТОКОЛЪ № 3 

Заседание на 1-й февруари 1929 год. 
(Продължение отъ бр. 17—18). 

П р е д с е д а т е л я . Даде думата на окр. учил. инспекторъ да 
направи изложението си. 

Р е ш е н и е 15. 
Окр. учил. инспекторъ К. П о п о в ъ чете доклада за състоя

нието на учебн. дело въ Вариен окржгъ презъ 1927/28 учебна го
дина. 'Съобщи също, че нашата школска младежь следъ излизане отъ 
училището се отдава на разхайтване, а не както по рано да мине за
дължително презъ казармата —" второто й училище. Затова за мерки 
противъ това зло посочва основаването на селски читалища, гимна-
етични чети, подвнженъ кинематографъ, който да демонстрира при
добивките на напредналите страни предъ нашето село. 

П р е д с е д а т е л я . Благодари отъ името на съвета за тъй си
стемното и стройно изложение на окр. учил. инспекторъ. 

Д. Р а л ч е в ъ . Какъвъ е процента на децата, които не посе-
щаватъ училищата? 

Окр учил. и-ръ П о п о в ъ . 425, отъ които 400 еж на 8 год. 
възрасть, гол*ма часть отъ които еж болни и задържани да закрепнатъ; 
оставатъ около 240 деца—влашки циганчета безъ определено место
жителство, понеже еж скитници. 

Д Д а б к о в ъ . Отъ изложението на г. и-ра личи, че има учи
лища въ селата ни, които съперничатъ даже и на чуждестранните 

такива по уредбата си. Желае и-ра да обясни ако обича защо вар
ненските училища стоятъ по своята уредба по-долу отъ много селски? 

Окр. учил. и-ръ П о п о в ъ . Причините еж две: 1) Презъ вой
ната всички училища беха казарми, когато много учебни помагала еж 
били потрошени и изгубени, а набавянето сега на нови е много мжчно 
и 2) училищното настоятелство нема имоти, а средства за поддър
жане взема отъ общин. каса, положението на която е доста плачевно. 
На това се длъжи този скръбенъ фактъ. Друга опасность еж учи
лищните сгради — техната липса; следъ неколко години 5 0 % отъ 
децата ще бждатъ вънъ отъ училищата по липса на помещения. 

Р е ш е н и е 20 
П р е д с е д а т е л ь т ъ съобщи, че е постъпило писмо №4473 

отъ 13X1 1928 г. на к-ра на 8 пех. дружина, съ което се иска да 
се отстжпи на вечно и везплатно ползуване на парцела отъ окр. сто
панство „Св. Константинъ", въ съседство съ детския санаториумъ, 
отъ около 38.525 декара за летна почивна станция на чиновете отъ 
дружината. Председательтъ предлага да се проучи въпроса отъ 3 
членна комисия, която да докладва предъ съвета съ мнение. Гласувано 
предложението — болшинство — прие се. За членове на тая комисия 
се избраха Д. Дабковъ, П. Каракуневъ и Д. Ралчевъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 4 
Заседание на 5.Н 1929 г. открито отъ председателя въ 14 часа. 

Прие се безъ изменение протоколъ № 3. 

Р е ш е н и е 23 
Директора на подвиж. земл. катедра П. П о п о в ъ . Чете изло

жението си за състоянието на земледелието и отраслите му въ окржга 
презъ 1928 г. Обръща се къмъ съвета и съ следната молба: почит. 
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Административна наредба 
Преписъ . 

.за водене борба съ ливадната пеперуда РН.уст.аспоскБ 
5»лстлсаИ$ 2. 

1. Кметътъ разглася съ глашатая и обявления разлепени 
на видни места въ селото на населението за опасностьта 
отъ ливадната пеперуда и нарежда ВСБКИ стопанинъ, предъ 
страхъ на най голвмо наказание веднага да обходи нивите 
си и ги прегледа най-внимателно, за да се откриятъ гнездата 
отъ гжсеницигЪ. 

2. Стопаните съобшаватъ веднага въ коя М-БСТНОСТЬ И 
въ КОИ НИВИ СЖ намерени гжсенииигБ. 

3. Падаритъ" с/к длъжни да обхождатъ ежедневно НИВИГБ 
И да съобшаватъ за намереното на кмета. 

4. Щсмъ кмета или секретарь-бирника получи съобще
ние отъ стопаните или падаритъ за появяването на гжсени-
ЦИТБ на ливадната пеперуда, веднага съобщава на най близ
кия агрономъ по телефона, телеграфа или куриеръ за на
мереното. 

5. Съ получаването съобщението за горното агрономътъ 
веднага заминава за селото, като взема съ бесе си помо-
щенъ персоналъ. 

6. Съ пристигането си въ селото агрономътъ заедно съ 
кмета обхождатъ землището съ цель да установи напад
натите места. 

7. Ако при обиколката се установи, че общинската власть 
не е съобщила на време, че има гжсеници, съставя се актъ 
на кмета и секр.-бирника или пом. кмета по силата на чл. 
чл. 188. 189, 223 и 226 отъ закона за подобрение земле
делското производство и опазване полските имоти и той се 
изпраща веднага въ Министерството на земледелието и дър
жавните имоти за налагане най-строгото наказание на ви
новното лице. 

8. Агрономътъ заедно съ общинската власть разпределя 
землището на райони и назначава за всеки районъ по единъ 
главатаръ. комуто се възлага подъ надзора на агрономиче
ската власть да ржководи борбата съ ливадната пеперуда. 
Разпределянето землището на райони става въ зависимость 
отъ размера и разпръсностьта на нападнатите посеви. 

9. Въ определенъ часъ известенъ отъ предния день съ 
барабанъ отъ глашатая всички стопани и стопанки до 50 
год. сж длъжни да се явятъ на определеното место и заедно 
съ главатаря отиватъ на нивите, определени отъ агрономич 
ната власть и по указанието на сжщото започватъ унишо 
жаванието гжсениците на ливадната пеперуда. 

10. Околийскиятъ началникъ шомъ получи съобщение 
отъ агронома веднага праща стража, която се туря въ пълна 
услуга на агрономичната власть. 

11. Онези стопани, които не изпълняватъ нареждането 
на агронома респ. на неговите заместници се наказватъ, 
съгласно чл. 186 отъ закони за подобрение земледелското 
производство и опазване полските имоти, по който членъ 
се предвижда глоба до 2,000 лева. 

12. Окржжните управители и постоянни комисии даватъ 
превозни средства (автомобили, файтони, кола), стража и др. 
персоналъ необходимъ за успешното водене на борбата въ 
пълното разпореждане на директора на катедрата. 

БЮЛЕТИНЪ 
№ 18 

За хода на акутните и заразни (епизоотически) болести по домашните 
животни въ Варненски окржгъ, за времето отъ 16—30.IX 1929 г. 

I. Новоконстатирани: 
1) Дуринъ по конете: а) Варненска околия въ с. с. Козлуджа, 

Таптькъ, Пашаидъ, Кара-Хюсеинъ, Солуджа-алъ, Гевреклеръ и Гюнъ-
догду; б) Провадийска околия: Акъ-коюнъ, Бурханларъ и Есетлий. 

2) Сапъ по конете: а) Варненска околия въ с. с. Солуджа-алж, 
Сарадъръ и Казакъ-дере; б) Провадийска околия въ с. с. Мухалий, 
Дамналъ-орта, Кюпрюкьой, Чалжмахле, Кривня, Равна, Каръягдж, 
Градинарово, Кара-кьосе, Добрина, Султанларъ, Кара-ачъ-Софуларъ, 
Асълъ-бейлий, Комарево, Ясъ-тепе, Есетлий, Бейлий, Елесь-факж, 
Гьокче дюлюкъ и Махалъчъ. 

П Върлующи епизоотии: 
1. Антраксъ. Варненска околия въ с. с. Русларъ, Здравецъ, 

Чатма и Татаръ махле; б) Провадийска околия въ с. с. Синделъ и 
Бейлий. 

2) Бясъ по кучета: Варненска околия въ гр. Варна и с. с. Ко
злуджа и Река Девня; б) Провадийска околия въ гр. Провадия (по 
коне и кучета) и с. с. Гор. Чифликъ (по говедата и кучетата), Караджа-
оть, Ново-село, Ченге и Кайрадъ (по кучетата). 

3) Дуринъ по конете: Варнененска околия въ с с. Авренъ, Боя
на и Джевизлий; б) Провадийска околия въ с. Караджа-отъ. ' 

4) Сапъ по конете: Варненска околия въ с. с. Козлуджа, Гевре
клеръ и Оручъ-гаази; Провадийска околия въ с. с. Капуджи-махле 
и Хасърджикъ. 

III. Прекратени: 
1) Антраксъ по овцете: а) Варненска околия въ с. Кара-хюсеннъ. 
2) Бясъ (по свини и кучета) а) Варнен. околия с. Ботево; б) 

Провадийска околия въ с. с. Акъ-коюнъ и Вълчи-долъ. 
4) Хеморагическа септицемия а) Варнен. околия въ с. с. Дол. 

Чифликъ и Дервишъ мюслюмъ; б) Провадийска околия въ с. Ку-
ванлъкъ. 

5) Червенка по свините: а) Варненска околия въ с. с. Гюнъ-
догду, Чатма и Доуджа. 

гр Варна, 4 октомврий 1929 г. 

Окръженъ Ветер. лЪкарь: Д-ръ Тюлевъ. 

ОБЯВЛЕНИЯ 
Касъмларска общинска скотовъдна комисия, Провадийско 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1973 

с. Касъмларъ, 4 октомври 1929 г. 
На 11 день отъ публикуване настоящето въ Варненски 

окр. вестникъ отъ 9—12 часа преди обЪдъ, въ канцеларията 
на общинското управление ще се произведе публиченъ търгъ 
за продажбата на единъ кастриранъ добре угоенъ говежди 
бикъ на 4 год. косъмъ сиво-бЪлъ, безъ белези. 

Всички разноски, гербъ и публикация сж за сметка на 
купувача. Отъ комисията 

окр. съветъ да отпусне 300 хил. лева за постройка помещение за 
зимното землед. училище въ с. Козлуджа, понеже то сега се поме
щава въ перона на гарата, а съ автономизиране на Б. Д. Ж., има 
опасность да бъде отнето това помещение, което и така е непригодно 
за цельта. 

П р е д с е д а т е л ь т ъ - Благодари за тъй хубавото изложение— 
рефератъ на директора П. Поповъ, което му вдъхва радость за реа
лизираното и тъга за туй, което требва да постигне земледелието. 
Грижите на Мин. на земледелието ще дадатъ резултати, а и окръга 
е отпущалъ и ще отпуща средства, за да се подобри земледелското 
стопанство. Който желае—да зададе некои въпроси на г. директора. 

Н. Б а е в ъ. Запитва дали катедрата възнамерявя да пропаган
дира идеята за насаждане житни растения съ корени, като предвари
телно се правятъ каржци, по който случай се давали добри резултати? 
Защо сж избрани въ н*кои села по 10—15 модерни стопанства, а 
не по 1—2 и въ повече села, по който начинъ по добре ще се про
пагандира разпространението на семената? 

Г-нъ директора препоръчва торенето, но за нашия камчийски край 
то е причина за налягането на растенията. Не е доволенъ отъ ми-
съльта за намаление овцевъдството, когато овцата е главния арти-
кулъ за месо. 

Б. Г е н ч е в ъ . Г-нъ директора не каза мнение, доволство и не
доволство по отношение грижите, които окржгг прави за повдигане 
земледелието и овцевъдството; предвидените суми дали съ използу
вани и въ какъвъ размеръ; ако сумите сж малки — да дадемъ по 
голема подкрепа на директора на катедрата, защото назначението ни 
е да подпомагаме земледелието, а не въ. курортно отношение и по
чивни станции, 

Д. Р а л ч е в ъ. Прави впечатление, че върху овцевъдството ка
тедрата не се е спирала, а ползата отъ него е известна. Директора 
да ни обясни прогресира ли овцевъдството и ако не — причините. 
Защо чистачката на памука въ с. Преселци е премахната, а требва 
да остане, или да се купи, че пгмучната култура налага това. Въ 
града имаме ли винарска изба и има ли тя нужда отъ помощь и 
дали окр. съветъ требва да помага на частни или дружествени ини
циативи, или самъ да вземе такава инициатива. 

Д р. В а с и л е в ъ. Въ с. Чалж махле сж определени м%ста за 
люцернови ливади, обаче се указаха непригодни, когато има други 
по пригодни. Агрономъ въ селото не е идвалъ отъ 3 години. 

Дир. земл. катедра П. П о п о в ъ . Въпроса за садене на пше
ница чрезъ окопаване е лъпросъ, който за насъ ще има значение 
следъ 100 години, но днесъ труда, положенъ за това, не ще се 
възнагради, Предвидъ липсата на агрономи министерството е наредило 
групирането на модерни стопанства повече на едно место, за лесното 
имъ обхождане отъ специалистите. Лягането на растенията може до 
голема сгепень да се избегне съ въвеждането на специални сортове 
пшеница. По отношение на овцевъдството доказано е, че то може да 
вирее само тамъ, дето има необработваема почва, а както е у насъ 
почвата обработена ще даде повече доходъ, отколкото овцевъдството 
освенъ въ балканските местности. Винарските изби се явяватъ вече 
като една необходимость, за получаване доброкачествени вина. Въ 
града има кооперация за цельта и добре е да й се подпомогне съ 
10о—200 хил. лева. По липса на повече агрономи немогатъ всички 
села да се спохождатъ отъ техъ. Що се отнася до люцерновите ли
вади—могатъ да бждатъ преместени на пригодните мЪста. 
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Марковско училищно настоятелство, Варненско 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2 

с. Маркоао, 4 октомври 1929 г. 
Обявява се на интересующите се, че на 11-я день отъ 

публикуването настоящето въ Варнен. окр. вестникъ отъ 10 
до 12 часа преди объ\дъ въ училищната канцелария ще се 
произведе търгъ съ явна конкуренция за отдаване подъ 
наемъ за време отъ 1.1Х 1929 г. до 1.1Х 1931 год. следните. 
недвижими имоти: 

1) нива отъ 4*8 дек. въ мЬстн. „Керимъ дере*; 2) нива 
отъ 12-4 дек. въ мЪстн. „Могилата"; 3) нива отъ 4-2 дек. въ 
мЪстн. „СтоЙчевъ чаиръ"; 4) нива отъ 4 дек. въ м^стн. «Мо
гилата"; 5) нива 113 дек. въ мести. „Керимъ чешма"; 6) нива 
отъ 24-8 дек. въ мЪстн. „Яйлията"; 8) нива отъ 28-3 дек. въ 
мЪстн. „Краская-дере" разделена на 3 парцела; 8) нива отъ 
27 дек. въ мЬстн. „Краская-дере" разделена на 3 парцела; 
9) нива отъ 5 дек. въ местн. „Юрта"; 10) нива отъ 5-9 дек. 
въ местн. „Бамбала"; 11) нива отъ 29-3 дек. „Краская-дере" 
разделена на 3 парцела; 12) нива отъ 14-3 дек. въ местн. 
„Юрта*; 13) нива отъ 2-6 дек. въ м-Бстн. „Жанавара"; 14) 
нива отъ 26-5 дек. въ мЪстн. „Могилата" .разделена на 2 
парцела; 15) нива отъ 7 дек. въ мвстн. „Яйлията"; 16) нива 
отъ 17 дек. въ местн. „Сувата". 

Искания залогъ за участие въ търга е 10% върху пър
воначалната оценка, която ще се определи въ дена на търга. 

Закона за Б. 0. П. е задължителенъ. ТържнитЬ книжа 
могатъ да се видятъ всеки присжтственъ день въ училищ
ната канцелария. 

Отъ настоятелството 

Читалище „Христо Ботевъ" с. Акъ-коюнъ, Провадийско 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 25 

с. Акъ-коюнъ, 10 октомври 1929 г. 
На 11-я день отъ публикуването на настоящето въ Вар

ненски окр. вестникъ отъ 9—11 часа ще се произведе търгъ 
съ явна конкуренция въ помещението., на читалището въ с. 
Акъ-коюнъ, за отдаване на наематель читалищната нива въ 
м-бстностьта „Айкжна- отъ 467 дек. разделена на 5 парцели 
за 2 стопански години — отъ 15 IX 1929 г. до 15 IX 1931 г. 

Залогъ 5% върху първоначалната оценка 100 лева на 
декаръ. 

ТържнигЪ книжа могатъ да се видятъ всеки присжт
ственъ день въ читалището. 

Всички разноски по гербъ, публикации и др. еж за смет
ка на наемателя. ! 

Председатель: Ст. М. Йотовъ 
Секретарь: Ж. Великовъ 

Беленско селско общинско управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2251 

с. Бела, 2 октомври 1929 год. 
Обявява се на интересующите се, че на 21 день отъ 

публикуване настоящето въ Варнен. окр. вестникъ въ кан
целарията на общината, ще се произведе търгъ съ явно 
наддаване за отдаване подъ наемъ общинските, касапскн дю-
гени № № 1, 2 и 3 за времето отъ 12 ноември 1929 год. до 
11 ноември 1930 година. 

Залогъ за правоучастие 10% въ банково удостоверение 
или въ пари. 

Закона за Б. 0. П. е задължителенъ. 
* Разноските за данъци, гербъ и публикация настоящето 
еж за смЪтка на наемателя. 

Кметъ: Ат. Христовъ 
Секр.-бирникъ: не се чете 

Чамурнеиско бълг. учил. настоятелство, Провадийско 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 8 

с. Чамурна, 20 септември 1929 г. 
Съобщава се на интересующите се, че на 31 я день 

отъ публикуване на настоящето въ Варнен. окр вестникъ 
въ 10 часа пр. обЪдъ въ канцеларията на първоначалното 

училище, ще се произведе търгъ, съ явно наддаване, за от
даване подъ наемъ училищната нива въ местн. „Поляната» 
отъ 32 декара, разделена 3 парцела. 

Наддаването ще става отделно за всеки парцелъ и все
ки отъ конкурентите може да наддава за който парцелъ 
желае. Наемния периодъ е 2 стопански години начиная отъ 
1.1 1930 г. до 1.Х 1931 г. 

Първоначална цена е 150 лева годишенъ наемъ на де
каръ. Залогъ.10% върху годишния наемъ, съ допълване съ
образно добитата сума. 

Всички разноски за гербъ, публикация и др. еж за смет
ка на наемателите. Закона за Б. 0. и предприятията е за
дължителенъ. Поемниттз условия могатъ да се видятъ вейки 
день въ училището. 

Отъ настоятелството 

Арапларско училищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1 

с. Арапларъ, ЗО.1Х 1929 г. 
Обявява се на интересующите, че на 11-я день отъ пу

бликуването на настоящето въ Варненски окр. вестникъ ще 
се произведе търгъ съ явна конкуренция отъ 8 до 12 часа 
преди обЪдъ въ канцеларията на училището, за отдаване на 
наематель експлоатацията на 6 парцела училищни ниви за 
срокъ отъ 2 год. считанъ отъ 2О.1Х 1929 г. до 2О.1Х 1931 г., 
а именно: 

1) .Юртлукъ-ювасж" отъ 14-5 дек.; 2) „Юртлукъ.ювасж" 
отъ 145 дек.; 3) «Юртлукъ-ювасж" отъ 145 дек.; 4) .Край 
село• отъ 16 6 дек.; 5) „Чалж-тарла" отъ 21-2 дек.; 6) „Кара-
якж" отъ 28 декара. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 10% върху първо
началната оценка. ТържнигЬ книги могатъ да се видятъ все. 
ки присжтственъ день въ канцеларията на училището. 

Всички разноски по гербъ, публикация и др. еж за смет
ка на наемателя. 

Отъ настоятелството 

Фъндъклийско училищно настоятелство 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 5 

с. Фъндъклий 3 октомври 1929 г. 
На 30 ноември т. г. въ 10 часа пр. обЪдъ, въ канцела

рията на училището въ с. Фъндъклий, ще се произведе търгъ 
съ явна конкуренция за отдаване подъ наемъ следните, учи
лищни имоти: 

1, Нива въ местностьта „До воденицата" отъ 9 дек. 
Тази нива се отдава за срокъ отъ 2 години. 
Залогъ за правоучастие 10%. 
Първоначална оценка за целия наеменъ периодъ 100 лв. 

на декаръ. 
Всички разноски по търга за гербъ и публикация еж за 

сметка на наемателите. 
Председатель: М. Юргакевъ 

Секретарь гл. учитель: Н. Стояновъ 

Юнузъ-бунарско читалищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
Ив 

с. Горни Юнузъ-бунаръ, 24 септември 1929 г. 
На 11-я день отъ публикуване настоящето въ Варнен. 

окр. вестникъ отъ 2 до 4 часа следъ обЪдъ въ канцеларията 
на Юнузъ-бунарското училище ще се произведе търгъ съ 
явна конкуренция за отдаване на наематели читалищните 
ниви на читалището Христо Ботевъ, с. Юнузъ-бунаръ горни. 

Нива въ мЪстностьта „Шабанаръ алтж" отъ 50 декара 
която ще се раздели на 6 парцела отъ по 5 декара. 

Първоначална оценка на декаръ за една година 30 лв. 
Залогъ 10% Разноски за гербъ, публикация еж за см*т-

ка на наемателя. 
Отъ управителния съветъ 

Печатница яВойниковъ*--Варна 
Телефонъ 502 


